
 

Sammanfattning 
regionfullmäktige den 19 
september 2023

Här är en sammanfattning av några av de beslut som 
regionfullmäktige fattade vid sitt sammanträde den 19 
september 2023. Samtliga beslut finns sedan att ta del av i det 
justerade sammanträdesprotokollet. 

För protokoll samt tillhörande handlingar till ärendena, se:  

https://meetingsplus.vll.se/committees/regionfullmaktige/mote-2023-09-19  

Protokollet publiceras några dagar efter sammanträdet. 

 

Revisorernas information till regionfullmäktige 
Revisorernas vice ordförande Bert Öhlund (S) höll ett anförande inför 
fullmäktigeledamöterna. 

Regionens revisorer gör ungefär 20 granskningar per år, varav hälften är 
obligatoriska. Dessa är granskningar av delårsrapport och årsredovisning samt 
grundläggande granskningar av styrelser och nämnder. 

Kommande granskningar gäller:  

• Arbetet med att säkerställa vården vid Norrlands universitetssjukhus. 

• Samverkan om vård till äldre multisjuka. 

• Arbetet med personal- och kompetensförsörjning. 

Man granskar även ekonomistyrningen i styrelse, nämnder och förvaltning. Ett 
nyligt exempel gällde hur en enskild basenhet följde regler i regionen. Enheten 
följde i huvudsak för patientsäkerhet och arbetsmiljö, men det fanns dock brister 
inom det ekonomiska området. Basenheten var bland annat sen med att betala 
fakturor.  

Efter ytterligare utredning visade det sig att problemet med sena betalningar inte 
var isolerat till den enskilda basenheten, över 7 procent av alla fakturor i regionen 
är för sent betalade. Sammanlagt rörde det sig om ett stort antal fakturor som 
inte blev betalade i tid. Revisorerna ska nu utifrån detta göra en mer omfattande 
granskning av detta fenomen, vad det kostar regionen och var och varför 

https://meetingsplus.vll.se/committees/regionfullmaktige/mote-2023-09-19


 
 
 
 

bristerna finns. Det finns potential att spara pengar här för regionen, menar 
revisorerna. 

Mer information om revisionen och aktuella granskningsrapporter finns på 
regionvasterbotten.se/revision  

Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2024 
Regionfullmäktige har fastställt datum för sina sammanträden under 2024: 

• 20 februari 

• 23–24 april  

• 18 juni  

• 24 september  

• 26–27 november  

Motion om att införa förmånscykel till regionens anställda 
Carina Sundbom (C) föreslår i en motion till regionfullmäktige att regionen ska 
erbjuda förmånscykel till regionens anställda. 

I motionssvaret framgår att det kommit önskemål om detta från verksamheten. 
HR-direktören har därför tagit beslut om att se över möjlighet till att 
förmånscyklar ska erbjudas regionens medarbetare.  

Detta som komplement till tidigare fattade beslut om andra förmåner som 
regionen infört de senaste åren, bruttolöneväxling till pension och semester.  

Denna typ av tjänst hanteras av externa företag och därför har man lämnat in ett 
upphandlingsuppdrag gällande förmånscyklar. 

Regionfullmäktige har beslutat att motionen anses besvarad. 

 

Motion om att återetablera en platsförlagd 
sjuksköterskeutbildning i Skellefteå 
Viktoria Sundin (M) och Andreas Löwenhöök (M) har lämnat in en motion till 
regionfullmäktige. De föreslå att regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan 
med Skellefteå kommun verka för återetablering av en platsförlagd 
sjuksköterskeutbildning i Skellefteå. Dessutom att föra dialog med Umeå 
universitet, eller annan utbildningssamordnare, i syfte att återetablera en 
platsförlagd sjuksköterskeutbildning i Skellefteå.  

Av svaret på motionen framgår att det förs dialog med Skellefteå kommun och 
Umeå universitet. Region Västerbottens önskan är att återinföra en 
campusförlagd utbildning, men beslutet tas av Umeå universitet. 

Regionfullmäktige har beslutat att motionen anses besvarad. 

 



 
 
 
 

Motion om möjlighet till samarbete med förlossningsvården i 
Mo i Rana 
Maria Lundqvist-Brömster (L) har lämnat in en motion till regionfullmäktige. Hon 
föreslår att Region Västerbotten arbetar för att få till stånd ett avtal med 
sjukhuset i Mo i Rana så att boende inom Storumans kommun ska kunna välja att 
föda i Norge, även om Lycksele ska vara förstahandsval. 

Av svaret på motionen framkommer att det redan finns en etablerad kontakt med 
Mo i Rana avseende förlossningar. Det finns dock inget behov av att upprätta ett 
tvåpartsavtal då det redan idag finns ett generellt sjukvårdsavtal mellan alla 
nordiska länder där akutsjukvård (till vilket förlossningsvård räknas) är fri inom 
Norden. Ambulans från Storuman/Tärnaby-området åker redan idag till Mo i 
Rana, om man gör bedömningen att akuta tillstånd kan behandlas snabbare där. 

Regionfullmäktige har beslutat att motionen anses besvarad. 

Motion om att ge uppdrag till de mobila teamen. 
Ewa-May Karlsson (C), Håkan Andersson (C) och Lars Bäckström (C) har lämnat in 
en motion till regionfullmäktige om att fastställa de mobila teamens uppdrag. 

I motionssvaret står att mobila team är en vårdform under pågående utredning. 
Syftet med teamen är att undvika onödiga inläggningar till sjukhus men också att 
arbeta närmare patienten. 

Arbete pågår alltså redan för att fastställa ansvar, uppdrag och finansiering för de 
mobila teamen syftande till att uppnå det som motionären föreslår.  

Regionfullmäktige har beslutat att motionen anses besvarad. 

Motion om Sveriges bästa förlossningsvård 
Företrädare för Centerpartiet föreslår i en motion till regionfullmäktige att Region 
Västerbotten antar ett nytt mål: ”Sveriges bästa förlossningsvård". Regionen 
behöver möta personalens önskan om en barnmorska per födande, förbättrad 
lönepolitik och arbetsmiljö, högre grundbemanning, ha en långsiktigt fungerande 
sommarbemanning samt funktionella lokaler, menar motionärerna. 

I svaret till motionen beskrivs att det finns en brist på barnmorskor i hela landet 
och att situationen inte är alldeles lätt att lösa. Det har gjorts en del åtgärder för 
att säkra barnmorskebemanningen, tagits fram en handlingsplan samt att det 
pågår en organisationsöversyn just nu. 

Regionfullmäktige har beslutat att motionen anses besvarad. 

Motion om ny budgetprocess 
Nicklas Sandström (M), Hans-Inge Smetana (KD), Ewa-May Karlsson (C) och Maria 
Lundqvist Brömster (L) har lämnat in en motion till regionfullmäktige.  

I motionen föreslås att regionstyrelsen får i uppdrag att, snabbt och i samverkan 
med verksamheten, tar fram en budgetprocess som avspeglar verksamheternas 
uppdrag, budget, behov, horisontella samt vertikala prioriteringar som 
harmoniserar med beprövad erfarenhet och vårdprogram. 



 
 
 
 

Den nya budgetprocessen ska dessutom vara garanterad opartisk utifrån 
förvaltningslagens principer om saklighet och opartiskhet och därmed att den 
hålls åtskild från den politiska beredningen. 

I svaret på motionen står bland annat att det har gjorts en förändring av 
planeringsprocessen med syfte att bland annat involvera verksamheten i större 
utsträckning. Planeringsförutsättningarna är också ett rent 
tjänstepersonsdokument.  

Regionfullmäktige har beslutat att motionen anses besvarad. 

Övriga ärenden som finns att läsa om i protokollet 
12. Region Västerbottens låneram för 2023 

13. Svar på fullmäktigeberedningarna för folkhälsa och demokratis rapporter 2022 

14. Redovisning av partistödets nyttjande 2022 samt utbetalning 2024 

15. Redovisning av bidrag till politiska ungdomsförbund 2022 samt utbetalning 
2024 

16. Redovisning av kompletterande bilagor till årsredovisning 2022 

25. Valärenden 

 


